



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

July 10th, 2014

The Government of Japan Supports Star Mountain's Vocational Training Program by Reconstructing the Building

Today, on July 10, 2014, the opening ceremony of the grant contract of the project for "Reconstructing the Vocational Training Building in the Star Mountain Rehabilitation Center" was held in the Star Mountain Rehabilitation Center in Ramallah. The ceremony was opened by Mr. Junya Matsuura, Ambassador for the Palestinian Affairs/ Representative of Japan to the PA, and Ms. Ghada Naser, Director of Star Mountain Rehabilitation Center. The amount of the project funded by the Government of Japan through the Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) is \$ 123,065.

This project aimed to create a suitable training environment for intellectually disabled people through constructing a new building for the vocational training center that consists of one floor with total 5 classrooms. This new building replaced the old one which is unsuitable and structurally problematic, for the benefit of around 550 people an annual basis.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding \$1.45 billion, to the Palestinians. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

-END-



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. Matsuura opening the Vocational Training Building
with the center director, Ms. Ghada Naser



Mr. Matsuura greets with the handicapped students
in the Vocational Training Building



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

بيان صحفى

حكومة اليابان تدعم برنامج التدريب المهني في مركز جبل النجمة ببناء مبنى جديد له

اليوم، العاشر من تموز 2014، تم افتتاح مشروع انشاء مبنى التدريب المهني في مركز جبل النجمة لاعادة التأهيل في مركز جبل النجمة في رام الله. افتتح المشروع كلا من السيد جونيا ماتسورا، سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية والسيدة غادة ناصر، مديرة مركز جبل النجمة لاعادة التأهيل. قيمة المشروع الممول من حكومة اليابان تحت اطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني 123,065 دولار.

هدف هذا المشروع إلى خلق بيئة تدريبية مناسبة للأشخاص من ذوي الاحتياجات الخاصة من خلال تشييد مبنى جديد لمركز التدريب المهني، بعد أن تردت حالة المبنى القائم وأصبحت تشكل خطورة كبيرة على مرتاديه. وسيتم هدم المبنى القديم المتداعي وإزالته واقامة مبنى جديد على نفس قطعة الأرض يتكون من طابق واحد بخمسة غرف صفية ، لصالح نحو 550 شخصا سنويا.

وأعرب السيد ماتسورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية الاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

قدمت اليابان مساعداتها للفلسطينيين منذ 1993 لتصل الى ما يزيد عن 1.45 مليار دولار. ومنذ عام 2010، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.